



# Chin National Front General Headquarters Chinland

www.chinland.org

## (၆၅) နှစ်မြောက် ချင်းအမျိုးသားနေ့ ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်

ယနေ့တွင် ကျရောက်သည့် (၆၅)နှစ်မြောက် ချင်းအမျိုးသားနေ့သည်ချင်းအမျိုးသားတို့ခေတ်အဆက်ဆက် ကျင့်သုံးလာခဲ့သည့်အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်ဟောင်းမှ လူထုဆန္ဒကို အခြေခံသောဒီမိုကရေစီစနစ်နှင့် အမျိုးသားသွေးစည်းညီညွတ်ရေးကိုအခြေခံအုတ်မြစ်ချနိုင်ခဲ့သည့် ချင်းအမျိုးသားတို့၏ နေ့ထူးနေ့မြတ်အချိန်အခါသမယဖြစ်ပေသည်။ ချင်းအမျိုးသားနေ့သည် ချင်းအမျိုးသားတို့၏သီးခြားဂုဏ်အင်လက္ခဏာရှိမှု၊ လွတ်လပ်မှုနှင့် စည်းလုံးညီညွတ်မှု ကိုဖော်ကျူးပေးသည့်အပြင် ချင်းအမျိုးသားတို့၏ အမျိုးဂုဏ်၊ ဇာတိဂုဏ်ကိုမြှင့်တင်စေသည့် ရက်မြတ်ဖြစ်ပေသည်။

၁၉၄၈-ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ (၁၉-၂၀) ရက်နေ့များတွင် ပြုလုပ်သောချင်းပိသေသတိုင်းအထွေထွေညီလာခံကြီးမှ တိုက်သူကြီးအုပ်ချုပ်ရေးစနစ်အစား ဒီမိုကရေစီအုပ်ချုပ်ရေးစနစ်ဖြင့် အစားထိုးရန် တစ်ခဲနက်ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြပြီး၁၉၅၀-ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ (၉) ရက်နေ့တွင် ဗဟိုအစိုးရမှ ဖွဲ့စည်းပေးသည့် ချင်းရေးရာကောင်စီမှ သမိုင်းကြောင်းအရ တိုက်ဆိုင်မှုများအားအစွဲပြု၍ ဖေဖော်ဝါရီလ(၂၀)ရက်နေ့အားချင်းအမျိုးသားနေ့အဖြစ်သတ်မှတ်ခဲ့ကြသည်။ ၁၉၅၁-ခုနှစ်၊ဖေဖော်ဝါရီလ (၂၀)ရက်နေ့တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် ပထမဦးဆုံးအကြိမ်ချင်းအမျိုးသားနေ့အား ဝန်ကြီးချုပ်ဦးနု ကိုယ်တိုင် တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ဖေဖော်ဝါရီလ (၂၀) ရက်နေ့အားတရားဝင်ရုံးပိတ်ရက်အဖြစ် သတ်မှတ်ပေးခဲ့သည်။ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးပေါင်းစုံဖြင့် တည်ဆောက်ခဲ့သည့် ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတွင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအသီးသီး၏ အမျိုးသား ဂုဏ်အင်လက္ခဏာရပ်များအား အသိအမှတ်ပြုလေးစားတန်ဖိုးထားရေးသည် အဓိကအကျဆုံး အခြေခံလိုအပ်ချက်တရပ်ဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့၏အမျိုးသားနေ့များအား အသိအမှတ်ပြုလက်ခံခြင်းသည် ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံတော် တည်ဆောက်ခြင်း၏ အနှစ်သာရတရပ်ပင်ဖြစ်ပေသည်။

ချင်းအမျိုးသားတပ်ဦးနှင့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီတို့၏ ၂၀၁၂-ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ (၉) ရက်နေ့တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသည့် ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုအဆင့်သဘောတူညီချက် (၂) တွင် ချင်းအမျိုးသားနေ့ တရားဝင်သတ်မှတ်ရေးအား ချင်းပြည်နယ်အစိုးရမှ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် လုပ်ပိုင်ခွင့်ပေးအပ်ထားသည်နှင့်အညီ ၂၀၁၂-ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလတွင်ကျင်းပပြုလုပ်သည့် ချင်းပြည်နယ်လွှတ်တော်မှ ဖေဖော်ဝါရီလ (၂၀)ရက်နေ့အား ချင်းအမျိုးသားနေ့အဖြစ် တရားဝင်သတ်မှတ်ပြီးဖြစ်ရာ၊ ယခုနှစ်တွင် ကျရောက်သည့် (၆၅) နှစ်မြောက် ချင်းအမျိုးသားနေ့ကို ချင်းအမျိုးသားတပ်ဦးနှင့် ချင်းပြည်နယ်အစိုးရတို့ကကြီးမှူးပြီး အနှစ်သာရရှိရှိ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပရခြင်းဖြစ်ပေသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုအစိုးရနှင့် ချင်းအမျိုးသားတပ်ဦးတို့အကြား သဘောတူလက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသည့် ဂတိကဝတ်အတိုင်း ချင်းအမျိုးသားနေ့အား ချင်းပြည်နယ်တွင် တရားဝင်ရုံးပိတ်ရက်အဖြစ် သတ်မှတ်နိုင်ရေးကိုလည်း ချင်းအမျိုးသားတပ်ဦးအနေဖြင့် ဆက်လက်ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။

Chin National Front-General Headquarters, Chinland



ချင်းအမျိုးသားတပ်ဦးသည် ၂၀၁၂-ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ (၆) ရက်နေ့မှ စ၍ မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရနှင့် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး သဘောတူညီချက်ကိုလက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည်။ ထိုသို့ပြုလုပ်ခြင်းသည် ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ၏ အရင်းခံနိုင်ငံရေး ပြဿနာများဖြစ်သည့် ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး၊ ချင်းအမျိုးသားတို့၏ ကိုယ့်ကြမ္မာကိုယ်ဖန်တီးခွင့် ပြန်လည်ရရှိရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီရေးအား နိုင်ငံရေးနည်းအရငြိမ်းချမ်းစွာဖြေရှင်းရန် ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ဖြစ်သည်။ အပစ်အခတ်ရပ်စဲခြင်းသည် တည်တံ့ခိုင်မြဲသောငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်ရေးအတွက် ကနဦးအစ ပင် ဖြစ်ပြီး လက်နက်ချအညံ့ခံခြင်းမဟုတ်သကဲ့သို့ ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိပြီးဖြစ်သည်ဟူ၍လည်း မခံယူပေ။ ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရာစုနှစ်ထက်ဝက်ကျော် အမြစ်တွယ်နေသည့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများအကြား တန်းတူညီမျှမှုမရှိခြင်း နှင့် ဒီမိုကရေစီဆိတ်သုဉ်းခြင်းပြဿနာအား စတင်ဖြေရှင်းနိုင်ရေးအတွက် ခြေလှမ်းသစ်တရပ် စတင်လိုက်ခြင်းပင်ဖြစ် သည်။ ထိုသို့ နိုင်ငံရေးအရဆွေးနွေးအဖြေရှာမှုများပြုလုပ်ရာတွင် ချင်းအမျိုးသားတပ်ဦးသည် ပြည်နယ်အဆင့်၊ ပြည်ထောင်စု အဆင့်တို့နှင့် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပြီးဖြစ်သော သဘောတူညီချက် (၅၁) ချက်ကို တစိုက်မတ်မတ် လိုက် နာရန်နှင့် အကောင်အထည်ဖော်ရန် သံဓိဋ္ဌိန်ချမှတ်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ၎င်းနိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲဖြစ်စဉ်၌ ချင်းအမျိုးသား တရပ်လုံးနှင့် ချင်းပြည်သူများ ပိုမိုပါဝင်လာ၍ အဖက်ဖက်မှ အင်အားစုစည်း လုပ်ဆောင်ကြရန် လိုအပ်ပေသည်။

ချင်းအမျိုးသားတပ်ဦးသည် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများအကြားနိုင်ငံရေးအရဖြစ်စေ၊ လူမျိုးရေးအရဖြစ်စေ၊ တန်းတူရည် တူအခွင့်အရေးများရှိပြီးတိုင်းရင်းသားလူမျိုးတိုင်းမှ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး နှင့် ယဉ်ကျေးမှု စသည့် ကဏ္ဍ အသီး သီးတွင်ကိုယ်ပိုင်ပြဌာန်းခွင့်အပြည့်အဝရှိသော အမျိုးသားပြည်နယ်များဖြင့်ဖွဲ့စည်းသည့်ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု တည် ဆောက်ရေး၊ လူမျိုးဘာသာ၊ အယူဝါဒ၊ အသားအရောင်၊ လိင်ကွဲပြားမှုများကို အခြေခံသောခွဲခြား ဆက်ဆံခြင်းမရှိ စေဘဲလူတိုင်းတယောက်၏ အခြေခံလူ့အခွင့်အရေးများ၊ လူ့အစုအဝေးဆိုင်ရာ အခြေခံအခွင့်အရေးများနှင့် ဒီမိုက ရေစီအခွင့်အရေးများကို တန်းတူစွာကာကွယ်ပြဌာန်းပေးသည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပြဌာန်းနိုင်ရေးအတွက် ချင်း အမျိုးသားများအပါအဝင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးပေါင်းစုံနှင့် လက်တွဲ၍ လှုပ်ရှားတိုက်ပွဲဝင်သွား မည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ချင်းအမျိုးသားတို့၏ သီးခြားဂုဏ်အင်လက္ခဏာနှင့်ပြည့်စုံသည့်လူမျိုးတမျိုးဖြစ်သည်ကိုဖော်ညွှန်းသည့် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့၊ အမျိုးသားသွေးစည်းညီညွတ်မှုကို ချင်းအမျိုးသားများကိုယ်တိုင်တည်ဆောက်ခဲ့သည့် အမျိုး သား သွေးစည်းညီညွတ်သောနေ့၊ ပြည်သူလူထုဆန္ဒကိုလေးစား၍အများပြည်သူအုပ်ချုပ်သော ဒီမိုကရေစီစနစ် စတင် သန္ဓေတည်စေခဲ့သည့်နေ့အား ထိန်းသိမ်းကာကွယ်မြှင့်တင်ရင်း ချင်းအမျိုးသားများနှင့် ချင်းပြည်သူတရပ်လုံး ချင်း လဲန်း အပါအဝင်ကမ္ဘာအနှံ့စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပနိုင်ကြစေရန် ဆုမွန်ကောင်းတောင်း အပ်ပါကြောင်း ထုတ်ပြန် ကြေညာ အပ်ပါသည်။

ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီ  
ချင်းအမျိုးသားတပ်ဦး

ရက်စွဲ၊ ၂၀၁၃-ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ(၂၀) ရက်နေ့။

